AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name BULAKH TROFIM PETROVICH

2. Rank Sr. Sergeant

3. Position and unit A rifleman of the 73 separate reconnaissance

company, 181 rifle "Stalingrad" Lenin order Red

Banner division.

is recommended for order "RED STAR"

4. Birth year 1917

5. Nationality Ukrainian

6. Party membership None party member

7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war

In Patriotic war on Central front 1941-1942; since February 1944 in the 181 rifle division.

8. Wounds and contusions A light wound in 1943; a severe wound in 1943.

9. In Red Army service since 1938

10. Drafted by which induction station Boguslav military commissariat, Kiev region.

11. Previous awards Order "Glory III class" by 181 rifle division in 1944

12. Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

On 21 January 1945, he acted as a part of the reconnaissance squad commanded by the Sr. Sgt. BORODAVKO, which had an objective to scout the enemy retreat routes and capture a control prisoner. Near Sobień, the group encountered a numerically superior group of enemy troops. Comrade BULAKH was the first to attack the enemy and, with the fire of his submachine-gun and hand grenades, killed 5 enemy soldiers and 2 took prisoner. The prisoner later gave valuable intelligence to the higher Command.

On 22 January 1945, he acted as a part of the reconnaissance squad commanded by the Sr. Sgt. BORODAVKO, which had an objective to scout the enemy retreat routes and capture a control prisoner. Near Blogie, the recon group encountered the enemy. Comrade BULAKH, acting in the advance guard point, was the first to spot the enemy and, after letting them to a close distance, opened submachine-gun fire killing 3 and taking 1 prisoner.

Comrade BULAKH participated in many reconnaissance missions and proved himself as a courageous and proactive scout.

He has in total on his score: 5 enemy taken prisoner, 15 enemy soldiers killed and one officer taken prisoner.

Comrade BULAKH is worthy of a state award - order "RED STAR".

COMMANDER OF 73 SEPARATE RECONNAISSANCE COMPANY
09 February 1945 Lieutenant signature / RYBALKO/



He is worthy of order "GLORY II CLASS"

COMMANDER OF 181 RIFLE DIVISION COLONEL signature /MOROZOV/

10 February 1945

He is worthy of order "GLORY II CLASS"

COMMANDER OF 74 RIFLE CORPS

MAJOR-GENERAL signature /VOROZHISCHEV/

21 February 1945

He is worthy of order "GLORY II CLASS"

MEMBER OF THE MILITARY COUNCIL OF 6 ARMY

MAJOR-GENERAL OF AVIATION signature

/KLOKOV/

05 March 1945

Award record

Awarded with order "GLORY II CLASS" by the decree # 015/n issued by 6 army on 07 March 1945.

Head of personnel department of 6 army
Captain of army service corps signature /KOLOSOV/
10 March 1945



PAPPAHAON MINT

TPO DIM HETPO BINA X А В У В « ОНТОБИТО И ВМИ, ВИЛИМАФ. I

З. Поленость, часть - стрелок 2. Звание - ст.сержант разведрот » ISI стрежновой Сталинградской Ордена Ленийе менной дивизии расновная

Представляется к ордену " КРАСНАЛ ЗВЕЗДА"

4. Год ро-дения - 1917 5. национальность - украинец

о. Нартилност в беспартинным 7. Участие в гражданской волне,

последующих боевых демствиях по защите ост Р и стачественной войне — с 1941 по 1942 г. -центральных фр., с 1944 в составе IBI CA. " deposas 1940 r.

живния и контувии - одно легкое 1943 г. и одно тажелое 1946 г.

9.С какого времени в Красной Армии - 1938 г.

Г. Каким РВК призван - Богуславским киевско обл.

П.чем ранее награжден - орден " плава третьей степени" пр. 181 сд. Le. Постоянный домашний впрес представляемого к награждению и впрес его семьи -

ткое конкретное изложение личного беевого подвига или заслуг

21.1.45 г. действуя в разведноисковой группе под командой ст.сержанта в Редавко с задачей: установить пути отхода противника и въять пленного, группа в районе Собень встретилась с численно-превосходящей группой противника, тов. Булах первым бросился на противника, ягнем своего автомата и гранатами уничтожил 5 гитлеровцев и двух взял в плен, которые дали ценные сведения ко мандованию.

22. I. 45 г. действуя вразвед поисковой группе под командой ст. сержанта во Родавно с задачей: установить пути отхода и взять пленного, группа в районе блоге встретилась с противником, тов. Вузах, действуя в головном доворе, первым обнаружил противника и постустив на близков расстояние стили. подпустив на близкое расстояние открыл автоматным огонь, уничтожил 3-х гитлеровцев и одного взялв плен.

тов.Булах, неоднократно участвуя в разведоперациях, проявил себя смелым и иницативным разведчиком.
Всего на счету имеет 5 чел. взято в плен и уничтожено 15 сод-

дат и один офицер противника. токо вущах достойн прав исльетвенной награды орден

" RPACTION SOLLENA"

ACMAIN, MP 78 CTABILBON PASSELPTH леп енан PBB AMINC

1945 P.

